



ကညီဂုၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရၢ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂုၢ်ဝိခွဲးယၢ်လၢကီၢ်ပယီၤခိခိၣ်န့ၣ်သီပုၤ

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လါမ့ၤ ၁သီ, ၂၀၁၅န့ၣ် / KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်-15-46-11

ဖၣ်အၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ: တၢ်ဟံးဆူၣ်ဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ် ဖဲတၢ်ကြၢ်ကီၢ်ဆၣ် လါမ့ၤ ၂၀၁၅န့ၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါဝဲသဝီဖိဟီၣ်ခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တၢ်ဟံးဆူၣ်အီၤလၢသးခိးကီၢ်ဆၢ အသးလီၤကဝီၤနီၣ်ဂံၢ်၂ သးခိၣ် က့ၤအ့ၤ လၢအမ့ၢ်ပုၤတၢ်လၢပၤဆၢ သးရှၢၣ် ၁၀၁၅ ဒီး သးရှၢၣ် ၁၀၁၆ ဒီးသးလီၤကဝီၤမူဒါခိၣ်အူၤကီၢ်ဟ့ၣ် ဖဲလါမ့ၤ ၁သီ, ၂၀၁၅န့ၣ် အပူၤ န့ၣ်လီၤ. ဝံၤအဝဲသ့ၣ်ဆါလီၤကဒါန့ၢ်ဝဲ (စတံစတီ)ကရၢ် ဒီး ခိပန့ၣ်သ့ၣ်ဟီၣ်ခိၣ်အဝဲန့ၣ်လၢတၢ်တ့ၣ်မ့ၢ်ကျဲၤတီၢ်ဒီးဂံၢ်ခိၣ်ထံးတၢ်ဂုၢ်ထီၣ်ပသီထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တ့ၢ် တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤဆူၣ်အီၤကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ် (ခ့ၣ်အဲၣ်ယုၣ်), ယုၤကညးစၢ်ကီးဝဲလၢတၢ်ကဟ့ၣ်အဝဲသ့ၣ်စ့အီၣ်လိးလၢအဟီၣ်ခိၣ်တဖၣ်အဂီၢ် ဒီးတၢ်ကဖိၣ်ယံးဒိၣ်ထီၣ်ဘၢ်ယံၣ်အဲၣ်သးခိၣ်သးန့ၣ်လၢအအိၣ်ဒီးတၢ်စိတၢ်ကမိၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကညီဂုၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်စၢ်ကီးလံာ်တၢ်ကအုၤအစ့ၤတဘျီလၢအဘၣ်တၢ်ကွဲးပတံထီၣ်တ့ၢ်လံာ်အီၤဆူၣ်အဲၣ်ယုၣ်စံာ်ပုၤသ့ၣ်ဖျးဝဲၤကျိၤအအိၣ်လၢဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤလၢပုၤတၢ်တၢ်စးတၢ်ကွဲးဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲသဝီဖိၣ်၁၄၇၀၀၀တၢ်ဟံးဆူၣ်တ့ၢ်အဝဲသ့ၣ်အဟီၣ်ခိၣ်, ဒီးပုၤမံၤလၢဘၣ်တၢ်ကွဲးပုၤယုၤလၢတၢ်ကဲထီၣ်သးလံာ်ဟံၣ်ဖျါအပူၤဟံၣ်ယုၤစၢ်ကီး ဒီးယုၤကညးဝဲခ့ၣ်အဲၣ်ယုၣ်လၢကမၤစၢၤက့ၤအဝဲသ့ၣ်ဒိသိးကယုၤန့ၣ်က့ၤအဝဲသ့ၣ်အဟီၣ်ခိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. က့ၤလၢ " လံာ်တၢ်ကအုၤအစ့ၤဆူၣ်အဲၣ်ယုၣ်စံာ်ပုၤသ့ၣ်ဖျးဝဲၤကျိၤလၢတၢ်ကြၢ်ကီၢ်ဆၣ်ဘၣ်လးတၢ်ဟံးဆူၣ်အဟီၣ်ခိၣ်ကပံာ် " ကညီဂုၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရၢ်, လါယုၤလံာ် ၂၀၁၅န့ၣ်.

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ | တၢ်ကြၢ်ကီၢ်ဆၣ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရှၢၣ် (လါမ့ၤ ၂၀၁၅န့ၣ်)

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါလံာ်တဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ကွဲးအီၤခိဖျိ ပျီပုၤပုၤမၤသကိးတၢ်ဖဲ ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရှၢၣ် လၢအဘၣ်တၢ်န့ၣ်လိအီၤလၢ ကညီဂုၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဂုၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး

တဖန်ဖဲလီၤကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ.¹ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဖၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါယုၤ ၂၀၁၅န့ၣ် ယုၣ်ဒီးတၢ်ကစီၣ်အဂၤ တဖၣ်လၢအမ့ၢ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါအဂၤ ၄ဘၣ် ဒီးတၢ်ဂီၤ ၁၇၉ဘၣ်.²

(၁)တပတီၢ်-တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂၤလီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	တၢ်ဟံးန့ၣ်ဆူၣ်ဟီၣ်ခိၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးမ့ၢ်န့ၣ်မ့ၢ်သီ	လါမ့ၢ် ၁သီ, ၂၀၁၅န့ၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရ့ၣ်)	က---သဝီ, ယုၤပူၤကရူၢ်, တၢ်တြၢ်ကီၣ်ဆၣ်, ဖၣ်အၣ်ကီၣ်ရ့ၣ်

ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဂၤအဂၤအကျိၤ			
မံၤ	အူဖီၤစီၤ	အူမီၤအ့	အူမွဲၣ်စဖါ
သးန့ၣ်	၅၅	၆၀	၅၆
မုၢ်/ခါ	ခါ	ခါ	ခါ
ကလုာ်	ကီၤလၢသူ (မူၤစလံၤ)	ကီၤလၢသူ (မူၤစလုၤ)	ကီၤလၢသူ (မူၤစလုၤ)
ဟံၣ်ဖိယီဖိ အိၣ် //တအိၣ်	ဟံၣ်ဖိယီဖိအိၣ်	ဟံၣ်ဖိယီဖိအိၣ်	ဟံၣ်ဖိယီဖိအိၣ်
တၢ်ဖံးတၢ်မၤ	မၤစံာ်	မၤစံာ်	မၤစံာ်
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	မူၣ်စလုၣ်	မူၣ်စလုၣ်	မူၣ်စလုၣ်
တၢ်ဟံမူဒါ /လီၤလၢ	သဝီဖိ	သဝီဖိ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	စဲၣ်ကိ	စဲၣ်ကိ	စဲၣ်ကိ

ပုၤလၢအမၤအပယုၤတၢ်တဂၤအဂၤအကျိၤ				
မံၤ	လီၤလၢ	သုးကျိၤ/ သုးရ့ၣ် /သုးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၤကျဲ /သုးကလၢ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၤလၢ
အူက့ၢ်ဟ့ (ကိး)	သုးလီၤကဝီၤမူဒါခိၣ်	သုးလီၤကဝီၤ	ယုၤပူၤ/ယၢ်တါ	နီၣ်ဂံၢ် (၂)

¹ ကညီၣ်ဂံၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် KHRG န့ၣ်လိာ်ပျီပူၤပုၤမၤသကိးတၢ်တဖၣ်လၢ ကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်တကပၤလၢ ကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤအာမၤပယုၤ တၢ်ကဲထီၣ်သးတဖၣ် ခိၣ်ဖျါတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဖၣ် ဒ်တၢ်ဟံၣ်နီၣ်တၢ်အတီၤပတီၢ်တၢ်မၤအကျဲအသိးဒီး မၤစံာ်ထီၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီးသဝီဖိအဂၤတဖၣ်. ကွဲးဖျါထီၣ်ဟီၣ်ကဝီၤတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဖၣ်လၢဘၣ်ယးဖဲ တၢ်လီၤလၢအဝဲသ့ၣ်ညီၣ်န့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ကွဲးထီၣ်ဝဲ တၢ်မၤနီၣ်မၤယါပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်တၢ် မၤအာမၤပယုၤအလံာ်ဟံၣ်ဖျါအခါ ပျီပူၤပုၤမၤတၢ်ဖိတဖၣ်ဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်ဂံၢ်ဟ့ၣ်ဘါအီၤ လၢကမၤနီၣ်မၤယါဝဲတၢ်မၤပယုၤပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဆိမိၣ်လၢအကါဒိၣ်တဖၣ် ခိၣ်ဖျါတၢ်မၤလီၤတၢ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်လၢ တၢ်ဂ့ၢ်ခိၣ်ထံးတဖၣ်လၢကျဲအါဘိဒီး ဒ်ပမၤန့ၢ်အီၤ လၢဂံၢ်ခိၣ်ထံးအသိး ဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သးအတၢ်ဆိတလဲအတၢ်ထီၣ်သတြိၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

² လၢတၢ်ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ် KHRG အကျိၤအကျဲတဖၣ်ဖျါဖျါဖျါ ကဂ့ၢ်ထီၣ်အဂီၢ်ဒီး ဒ်သိးကန့ၢ်အါထီၣ် တၢ်ဆဲးကျိးအတၢ်လဲၤခိၣ်ဖျါတဖၣ် လီၤလီၤဒုးဝဲဒီး သဝီဖိလၢကီၢ်ပယီၤထးခိတကပၤအတၢ်ထံၣ်တၢ်ဆိကမိၣ်တဖၣ် ဒီးဒ် KHRG အတၢ်ပညိၣ်အိၣ်ဝဲအသိး လၢကတီၣ်ထီၣ် တၢ်ကစီၣ်လၢဒီးန့ၣ်ဘၣ် လၢပျီပူၤတဖၣ်ခဲလၢာ် ဖဲဘၣ်တၢ်မၤအီၤဒ်အကျိၤအကျဲအိၣ်ဝဲအသိးဝံၤဒီး တၢ်ကျိၤထံးအီၤ ဒီးတၢ်ကွၢ်ကဒါကျဲ ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဂၤအတၢ်ဘၣ် တၢ်ဘါအဂီၢ်ဒီး ဘၣ်တၢ်မၤဘါအဂၤအကျိၤလၢအကါဒိၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လံာ်ဟံၣ်ဖျါလၢအဘူးအတၢ်အဂၤတဖၣ် ဘၣ်တၢ်နီၤဖးလီၤဆူတၢ်ကစီၣ်အကလုာ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်လီၤတၢ်ကျဲ ဒီးအန့ၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ဘၣ်သးဒီးအါထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်အဂၤလၢအဘၣ်ထွဲလိာ်သးတဖၣ်တခါစုၣ်စုၣ်အဂီၢ် ဝဲသးဂူၤကွၢ်ဘၣ်လၢ KHRG တၢ်ကစီၣ်သန့တက့ၢ်.

ဒိုင်တာင်လာင်		နိုက်ဂံ (၂)		သုးလီၤနိုက်ဂံ (၂)သုးလီၤကဝီၤခိင် -ကွးအ့
---------------	--	-------------	--	--

(၂)ပတီၢ်တပတီၢ်-တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲပုးပုၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆိဘၣ်တဆိတက့ၢ်.
 ယန့ၢ်ဟူၣ်ခိပန့ၢ်ဟဲတ့ၣ်ကျဲ [ဒီး] ဘၣ်ယံၣ်အဲၣ် [သုးခိးကီၢ်ဆါ] သုးမ့ၢ်တဖၣ်ဟံးန့ၢ်ဆူၣ်သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဟီၣ်ခိင် ဒီး ဆါန့ၢ်ဟီၣ်ခိင်အံၤဆူၣ်ခိပန့ၢ် လၢတၢ်န့ၢ်အယိယလဲၤဆူ က---သဝီ ဒီး c---သဝီ လၢကတဲသကိးတၢ်ဒီးသဝီဖိသ့ၣ် တဖၣ်ဘၣ်ယးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအဲၣ်အံၤန့ၢ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖိသ့ၣ်တဖၣ်တဲဘၣ်ယၤသုးခိးကီၢ်ဆါအသုးမ့ၢ်တဖၣ် ဟံးဆူၣ်တၢ်လံအဲၣ်သ့ၣ်အဟီၣ်ခိင်န့ၢ်လီၤ.

ကွးနီၣ်ပုၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂၤစ့ၣ်စ့ၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၤလဲၣ်.
 တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤဘၣ်တၢ်ဟ့ၣ်အံၤလၢအူး စ--- န့ၢ်လီၤ. အဲၣ်မ့ၢ် သဝီဖိခါၣ်စး [ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ] တဂၤဒီးအဲၣ် သ့ၣ်ညါတဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးန့ၢ်လီၤ. သုးခိးကီၢ်ဆါတဖၣ် ဟံးဆူၣ်ဟီၣ်ခိင်ဝံၤအလီၢ်ခံ, အဲၣ်သ့ၣ်တဖၣ်နီၤဖးလီၤဝဲဟီၣ်ခိင်တက့ၢ်တက့ၢ်ဝံၤဆါန့ၢ်ဝဲ ပုၤအဂၤတဖၣ်ဒီး ခိပန့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ခူၣ်န့ၢ်ဝဲဟီၣ်ခိင်လၢ တၢ်ကမၤပုၤထီၣ်ကျဲအဂီၢ်န့ၢ်လီၤ.

(၃)ပတီၢ်တပတီၢ်-ဟံၣ်ဖျါတၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်

(က) မၤပုၤတၢ်ကဲထီၣ်သး အဆၢကတီၢ်, တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲ, တၢ်မနုၤကဲထီၣ်သးလဲၣ်, တၢ်ကဲထီၣ်သးဒ်လဲၣ်, မတၢတဂၤ လၢအတူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်တၢ်လဲၣ်ဒီး မတၢတဂၤလၢအမၤအပယုတၢ်လဲၣ်ဒီး ဘၣ်မနုၤအယိကဲထီၣ်အသးလဲၣ် ဒီးတဲပုး စ့ၢ်ကိးသဝီဖိတဖၣ်ဖဲဘၣ်ကွၢ်ဆါခိၣ်ဒီးတၢ် ကဲထီၣ်သး အခါ (မ့) တၢ်ကဲထီၣ်သးဝံၤအလီၢ်ခံအမၤတၢ်မနုၤ လဲၣ်, အမၤစံးဆၢက့ၤတၢ်လၢအဲၣ်သ့ၣ်ဘၣ်ကွၢ်ဆါခိၣ်ဒီးဒီးသဖၤလီၤက့ၤအသးလၢကျဲၤလဲၣ်,အဂ့ၢ်ကျဲးစးအိၣ်မူက့ၤဝဲလၢ ကျဲၤလဲၣ်ဒီးအဲၣ်သ့ၣ်တၢ်အိၣ်တၢ်ဆိးအတၢ်အိၣ်သးမၤအသးဒ်လဲၣ်အဂ့ၢ်တဖၣ်လၢလၢပုၤပုၤတက့ၢ်.သူလံာ်ကဘျဲးလၢ အဖီလံာ်ဒီးမၤပုၤအီၤတက့ၢ်.ဘၣ်ဆၣ်,လံာ်ကဘျဲးလၢတၢ်ဟ့ၣ်လီၤဟံၣ်အဖီလံာ်အံၤမ့ၢ်တလၢဘၣ်တခီန့ၢ်သူက့ၤလံာ်က ဘျဲးအဂၤတဖၣ်တက့ၢ်. နကွဲးတၢ်ဂ့ၢ်မ့ၢ်တလၢဒ်ဒီးတခီသူကဒါက့ၤလံာ်က့ၤဝါအသီတဘျဲးတၢ်ဟံၣ်ဖျါအီၤဒီးတၢ်ကဲ ထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတ ဘၣ်အံၤတက့ၢ်.

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျဲးအံၤ ဟံၣ်ဖျါတဲတၢ်တ့ၣ်မ့ၢ် ဖဲယုၤပုၤကဂ့ၢ်, တၢ်ကြဲၢ်ကီၢ်ဆၣ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရှၣ်လၢ ဘၣ်တၢ်တ့ၣ်အီၤလၢ စတံစတံခိပန့ၢ် န့ၢ်လီၤ. အဲၣ်သ့ၣ်တ့ထီၣ်ကျဲ ဒီးခူၣ်န့ၢ်ဝဲ ဟီၣ်ခိင် ဖဲလၢမုၤ ဘသီ, ၂၀၁၅န့ၢ်လၢ c---ဒီး က--- သဝီသ့ၣ်တဖၣ်န့ၢ်လီၤ. စတံစတံတၢ်မၤမူဒါခိၣ် အမံၤမ့ၢ်ဝဲ သါလဲၤအီၤန့ၢ်လီၤ. အဲၣ်သ့ၣ်တဖၣ်မၤဘၣ်ဒိဝဲသဝီဖိတဖၣ်အတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်ခိဖျိလၢသုးခိးကီၢ်ဆါဟံးဆူၣ်ဟီၣ်ခိင်ဒီးဆါလီၤကွံာ်သဝီဖိသ့ၣ် တဖၣ်အဟီၣ်ခိင်ဆူၣ်ခိပန့ၢ်အိၣ်အယိန့ၢ်လီၤ. သုးခိင် [သုးလီၤကဝီၤနီၢ်ဂံ (၂)]ကွးအ့ ဒီးသုး [လီၢ်ကဝီၤမူဒါခိၣ်] ကျိၤဟ့ (ကိး) ဒိုင်တာင်လာင်ခံၤအံၤမ့ၢ်ပုၤတဖၣ်လၢအမၤဘၣ်ဒိပုၤဂ့ၢ်ဝဲခွဲးယၢ်အိၣ်ကတၢ်န့ၢ်လီၤ. သဝီဖိတဖၣ်ဂ့ၢ် ကျဲးစးတ့ၢ်လဲၣ်ကျဲအတီၤတဖၣ်အတီၤဒ်သိးတၢ်စိတၢ်ကမီၤလၢအအိၣ်ဒီးပုၤခံၤအံၤတၢ်ကဖိၣ်ယံး[သုတမၤဘၣ်ဒိပုၤဂ့ၢ်ဝဲ ခွဲးယၢ်လၢတဂ့ၢ်] အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. သဝီဖိတဖၣ်ကွဲးပတံထီၣ်လံာ်ဆူၣ်ညိဒိကလုာ်စာဖိၣ်ကရၢ ဒီးပယီၤပဒိၣ်အအိၣ်ဘၣ် ယးဒီးတၢ်ဂ့ၢ်တၢ် ကျိၤလၢ [တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်တ့ၢ်လံအီၤ] လၢတၢ်ဖိခိၣ်အသိး တၢ်ကမၤစၢၤအဲၣ်သ့ၣ် ဒ်သိးကဒီးန့ၢ်ဘၣ်က့ၤ အဲၣ်သ့ၣ်အဟီၣ်ခိင်[မ့တမ့ၢ်စုအိၣ်လိး]အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. သဝီဖိတဖၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သူၣ်ဒုးသးန့ၢ်, တၢ်သ့တၢ်ဘၣ်တဖၣ်လၢ[က ခိဆၢတၢ်ကဲထီၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်]န့ၢ်လီၤ. သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်အဲၣ်ဒီးဝဲလၢပုၤ [ကညိဒိကလုာ်စာဖိၣ်ကရၢ ဒီးပယီၤ/ကီၢ်ပ ယီၤပဒိၣ်] ကဖိၣ်ယံးအဲၣ်သ့ၣ်အတၢ်စိတၢ်ကမီၤဒီးမၤကတၢ်ကွံာ်အတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤ [ထုးထီၣ်ကွံာ်အဲၣ်သ့ၣ်လၢတၢ်မၤအ ပုၤ

လီဆီဒ်တံာ်] သုးခိးကီၢ်ဆါဒီးသုးဖိၣ်စုကဝဲၤအဂၤတဖၣ် [သုးခိၣ်ဒီးသုးဖိသုတဖၣ်] လၢသုအဝဲသ့ၣ်အတံာ်စိတံာ်ကမိၤအကျဲလၢတကြးတဘၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဂုၢ်ကျဲးစးၤဟံၣ်ဖျါဝဲတံာ်ကဲထီၣ်သးအံၤအဂၤကတၢၢ်ဒီးအဝဲသ့ၣ် [ကညီဒီးကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ ဒီးပယီၤ/ကီၢ်ပယီၤပဒိၣ်] စ့ၢ်ကိးကဘၣ်ကျဲးစးၤဝဲအဂၢ်ကတၢၢ်ဒ်သိးတံာ်ကဘၣ်ဆိတုၢ်တံာ်မၤအၤမၤနး ဒီး ပုၤလၢအမၤဘၣ်ဒိတုၢ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဒ်လဲၣ် တသ့ဝဲအသ့လၢအဆိအချ့န့ၣ်တက့ၢ်. တံာ်ဂ့ၢ်တံာ်ကျိၤတံာ်ကစီၣ်သ့ၣ်တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲတံာ်အမ့ၢ်အတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တံာ်သ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်တံာ်ယၢၤထီၣ်အမံၤဒ်အဆိၣ်ဖျါလၢတံာ်ဖိခိၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ. ယဒိန့ၣ်တံာ်တံာ်ဂီၤဝဲတံာ်ကဲထီၣ်သးအလီၢ် ဝဲလါမ့ၤ ၁သီ, ၂၀၁၅န့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၄)ပတီၢ်တပတီၢ်-တံာ်ယုန့ၣ်အခွဲး

မ့ၢ်ပုၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တံာ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပုၤတံာ်ခွဲးတံာ်ယၢ်လၢပကသုတံာ်ဂ့ၢ်တံာ်ကျိၤတခါအံၤခါ, ဟ့ၣ်ပုၤတံာ်ခွဲးတံာ်ယၢ်လၢပကသုတံာ် ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲးဒ်လဲၣ်.

ပုၤတူၢ်ဘၣ်တံာ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ဝဲကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကဂ့ၢ်လၢကသုတံာ်ဂ့ၢ်တံာ်ကျိၤတခါအံၤ ဒီးကဟံၣ်ဖျါထီၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲဆူ ပယီၤပဒိၣ်, ခိပန့ၣ်တဖၣ် ဒီး သုးခိးကီၢ်ဆါတဖၣ်အဆိၣ် ဒီးတံာ်ကစီၣ်အဝဲအံၤတံာ်ကရၢလီၤအီၤလၢအဆိအချ့ ဒ်သိးသဝီဖိ တဖၣ်တံာ်ကဟ့ၣ်က့ၢ်အဟီၣ်ခိၣ်အပူၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.



တံာ်ဂီၤလၢတံာ်ဖိခိၣ်ခံဘၣ်အံၤဘၣ်တံာ်ဒိန့ၣ်အီၤ ဝဲလါမ့ၤ ၁သီ, ၂၀၁၅န့ၣ် လၢက---သဝီ, ယုၤပူၤကဂ့ၢ်, တံာ်ကြဲၢ်ကီၢ်ဆၣ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တံာ်ဂီၤလၢစုစုတဘၣ်န့ၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သဝီဖိအဟီၣ်ခိၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်တံာ်ဟံးဆူၣ်န့ၣ်အီၤလၢ သုးခိၣ်ကီၢ်ဆါ သုးလီၢ်ကဝီၤမုၤဒါခိၣ် အူကီၢ်ဟ့ၣ် လၢဘၣ်တံာ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲအီၤလၢ သုးလီၢ်ကဝီၤနီၣ်ဂံၢ် (၂)သုးခိၣ် က့ၢ်အ့ၢ် ဒီးလၢခံဟီၣ်ခိၣ်တဖၣ်ဘၣ်တံာ် ဆါလီၤန့ၣ်က့ၢ်စတံစတီခိပန့ၣ်ကဂ့ၢ် အဝဲအံၤန့ၣ်လီၤ. တံာ်ဂီၤလၢစုထွဲတဘၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တံာ်တုၢ်ကျဲးမုၢ် လၢဘၣ်တံာ်တုၢ်အီၤလၢစတံစတီကဂ့ၢ်ဒီးတုၢ်ကျဲးဝဲသဝီဖိတဖၣ်အဟီၣ်ခိၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ်လီၤ.